# INVEST SHANGHAI EXPRESS



## **Policy Express**

#### Shanghai Customs releases 2025 Special Action Measures to Promote Cross-border Trade Facilitation



(Source from The Paper News)

Shanghai Customs recently issued the 2025 Special Action Measures to Promote Cross-border Trade Facilitation. The measures consist of 33 initiatives across five key areas: further ensuring the facilitation of customs clearance for key goods; improving the quality and efficiency of cross-border logistics; optimizing regulatory processes to better match business models; advancing interconnectivity between customs, local authorities, and enterprises; and enhancing precision and depth in services for enterprises. Shanghai Customs has carried out special actions to promote cross-border trade facilitation for eight consecutive years, with a continued focus on building a secure, convenient, and efficient business environment at ports.

## **Headline News**

### Chen Jining meets with Chairman of Hong Kong Hang Lung Group

On June 3, Chen Jining, Secretary of the Shanghai Municipal Committee of the Communist Party of China, met with Ronnie C. Chan, Honorary Chairman of Hong Kong Hang Lung Group, and Adriel Chan, Chairman of the Group. (Source from Shanghai Fabu)



#### Lujiazui Forum to be held from June 18 to 19

The 2025 Lujiazui Forum will take place from June 18 to 19, with over 70 Chinese and international guests from more than a dozen countries and regions scheduled to attend and deliver speeches. During the forum, central financial regulatory authorities will announce several major financial policies. This year's forum will serve as a key indicator of China's financial reform and opening-up, continuing to reaffirm to domestic and international audiences China's firm confidence and commitment to pressing ahead with financial reform and opening-up and building a strong financial nation. It will also serve as a vital platform for the world to observe and engage with the Chinese market.



(Source from JieFang Daily)

### Shanghai ranks First Nationwide in Tax Refunds for Departing Visitors



According to the Shanghai Municipal Tax Service, since the implementation of the Notice on Further Optimizing the Tax Refund Policy for Departing Visitors to Boost Inbound Consumption in Shanghai one month ago, sales eligible for departure tax refunds have increased by 86% year-on-year, while the amount of tax refunded has risen by 77%, placing Shanghai first nationwide in terms of tax refund volume. The "immediate tax refund upon purchase" model has simplified the refund process and lowered the shopping threshold for overseas tourists, further enhancing their shopping experience. The policy has yielded positive effects and further reinforced Shanghai's appeal as a global shopping destination. (Source from Wenhui Daily)

### Shanghai Port sees strong growth in Container Throughput for two consecutive months

From April to May this year, Shanghai Port recorded significant year-on-year growth in container throughput.

In April, the port handled 4.5 million TEUs, up 7.7% yearon-year; in May, the figure rose to 4.65 million TEUs, a 10.2% year-on-year increase. The continued strong performance in container throughput highlights the resilience of China's economy and underscores Shanghai's solid position within the global trade network. (Source from JieFang Daily)



## **Investment Promotion Information**

### Porsche China R&D Center project signed in Jiading



The Porsche China R&D Center project was recently officially signed in Jiading, with the first phase scheduled to begin operations in the second half of 2025. The establishment of the R&D center in Jiading marks a significant upgrade for Porsche by integrating local R&D, procurement, and quality control. It signifies a redefinition of Porsche's "In China, For China" localization and innovation strategy, and will inject even stronger momentum into Jiading's efforts to build a global hub for innovation in the automotive industry. (Source from Shanghai Jiading)

### Advanced Medical Technology Association establishes presence in Qiantan

The Shanghai Office of the Advanced Medical Technology Association (AdvaMed)—the world's largest medical device industry association—recently officially settled in Qiantan. Founded in 1974, AdvaMed represents the collective voice of multinationals engaged in the R&D and manufacturing of innovative medical consumables, large-scale medical equipment, in vitro diagnostic products, and digital health technologies.

AdvaMed's establishment in Qiantan marks a deeper engagement with the Chinese market and a commitment to better serving its member companies by promoting investment and trade in China. It also strongly reinforces Qiantan's position as a magnet for international medical innovation resources. (Source from Shanghai Observer)



## **Regional News**

#### German sealing giant Increases Investment as new plant Begins Operations

The newly expanded facility of Germaninvested company Dichtomatik Seals (Shanghai) Co., Ltd. has recently been put into operation. By choosing to increase investment and expand production in Malu, upgrading its core supply chain and focusing on enhancing rapid delivery capabilities, the company demonstrates strong recognition of the local market potential and firm confidence in Jiading.

The launch of Dichtomatik's new plant marks another achievement in Jiading's ongoing efforts to optimize the business environment and promote high-quality development in the manufacturing sector. (Source from Invest Jiading)



# INVEST SHANGHAI EXPRESS

# 政 策 速 递

## 《上海海关2025年促进跨境贸易便利化 专项行动若干措施》发布



近日,上海海关发布《上海海关2025年促 进跨境贸易便利化专项行动若干措施》。

No.260

VEST

SHANGHAI

2025.6.2 - 2025.6.8

措施包括进一步保障重点商品通关便利; 进一步促进跨境物流提质增效;进一步优 化监管流程适配业态;进一步推进关地企 互联互通;进一步提升对企服务精准深入5 个方面33条内容。上海海关已连续八年开 展促进跨境贸易便利化专项行动,着力打 造安全、便利、高效的口岸营商环境。 (来源自澎湃新闻)

# 动态要闻

## 陈吉宁会见香港恒隆集团董事长

6月3日,市委书记陈吉宁会见了香港恒隆集团荣誉董事长陈启宗、董事长陈文博。 (来源自上海发布)



2025陆家嘴论坛将于6月18日至19日 召开,十多个国家和地区的70余名中 外嘉宾将出席论坛并发表演讲,论坛 期间中央金融管理部门将发布若干重 大金融政策。

本届论坛将充分发挥中国金融改革开 放风向标作用,继续向国内外传递中 国坚定不移推进金融改革开放和建设 金融强国的信心与决心,同时也将成 为全球观察中国市场的重要平台。 (来源自解放日报)

### 陆家嘴论坛6月18日至19日召开



### 上海离境退税规模居全国首位



上海市税务局显示,自《关于进一 步优化离境退税政策扩大入境消费 的通知》在上海实行一个月以来, 上海离境退税销售额同比增长86%, 退税额同比增长77%,离境退税规 模居全国首位。

即买即退通过简化退税流程降低海 外游客购物门槛,进一步升级境外 旅客购物体验,释放出良好政策效 应,进一步巩固上海作为全球购物 目的地的吸引力。(来源自文汇报)

## 上海港集装箱吞吐量连续两月大增

今年4月至5月,上海港集装箱吞吐量实现同比大幅增长,其中4月份上海港集装箱吞吐量 为450万标箱,同比增长7.7%;5月份上海港集装箱吞吐量为465万标箱,同比增长10.2%。

上海港持续交出集装箱吞吐量 亮眼成绩单,充分反映了中国 经济的韧性,也凸显了上海在 全球贸易网络中的稳固地位。 (来源自解放日报)



# 投促资讯

## 保时捷中国研发中心项目签约嘉定



日前,保时捷中国研发中心项目正式签约嘉定,首期工程2025年下半年投入使用。研发中心落地 嘉定,实现了保时捷本土研发、本土采购、本土质量控制三位一体重大升级,意味着保时捷在中 国为中国本土化创新战略的重新定义,将为嘉定打造全球汽车产业创新高地注入更加强劲动能。 (来源自上海嘉定)

### 先进医疗技术协会入驻前滩

近日,全球最大医疗器械行业协会----先进医疗技术协会(美国)AdvaMed上海代表处正式入驻前滩。

AdvaMed成立于1974年,代表了跨国创新医 用耗材、大型医用设备、体外诊断产品及数 字医疗技术等研发及制造企业的共同声音。

AdvaMed入驻前滩标志着协会深耕中国市场,更 好服务会员单位促进在华投资及贸易,也强力印 证了前滩作为国际医疗创新资源引力场的地位。

(来源自上观新闻)



# 区域动态

德资企业德克迈特德氏封密封(上 海)有限公司增资的新厂房日前启 用。选择在马陆增资扩产、升级其 供应链核心,并将快速交付服务能 力提升作为重点,充分彰显了企业 对本地市场潜力的认可以及对嘉定 的信心。

德克迈特德氏封新厂房的投产,标 志着嘉定区持续优化营商环境、推 动制造业高质量发展的又一成果。 (来源自投资嘉定)

### 德资密封巨头增资新厂投产

